
Wetterhoun Jeppe behaalt 1e plaats 
op de SJP in Heijningen

Een SJP A 
behalen met 
een Wetter-

houn is bijzonder, 
een eerste plaats 
behalen op een SJP 
is nog bijzonderder, 
en dan ook nog eens 
met 96 punten, dat 
is wel heel bijzonder. 
En dus kwam de 
vraag of ik erover wil 
schrijven. Bij deze!

Jeppe in het kort
De trouwe lezer die al 
langer dit prachtige 
magazine leest, heeft 
de levenswandel 
van Jeppe al kun-
nen volgen in eer-
dere artikelen. Voor 
de kersverse lezer 
eerst een hele snelle 
samenvatting. Jeppe 
is eigen fok en zat al 
in het nest steeds te 
wachten als ik met de 
pups ging trainen. Ze 
behaalde een zweet-
werkkwali� catie toen 
ze 9 maanden was, 
een SJP C toen ze een 
jaar was, een SJP B 
op haar tweede, een 
SJP A op haar derde 
en in dat jaar ook een 
novice-certi� caat 
op een Orweja SWT. 
En ze jaagt vanaf een jaar, op grote 
drij� achten, kleine peuterjachten en 
schadebestrijding.

Nieuw elan
Sinds de eerste SJP A bleven de resul-
taten uit. Vorig jaar schreef ik hier al dat 
het schrijven van dat artikel (onderdeel 
van een serie over Jeppe’s leven) een 
wake up call was. De ambities waren 

hoog, maar er waren omstandigheden 
en ik trainde veel te weinig en onge-
structureerd. Sja, dan blijven resultaten 
uit. Ik heb mezelf opnieuw uit moeten 
vinden. Het was nog niet te laat. Juist 
om wat er bij Jeppe in zit, en mijn wens 
om het maximale eruit te halen, en 
vooral vanwege de lol die we er allebei 
in hebben, ben ik een nieuwe weg 
ingeslagen. Na trainers Christel Holtrop 
van DogsJoy voor de brede basis en 

Bianca Koreman van DogNosy die me 
naar de eerste A heeft gebracht, was 
het tijd voor een crash course dirigeren 
bij Rudi Meijjer, en daarna vond ik in 
Joep Brosky van More than Dogs mijn 
nieuwe trainer. Sinds voorjaar 2022 
train ik bij hem in een MAP A-groep. In 
de trainingen blijkt gelukkig dat we dat 
aankunnen, al moesten we er vanzelf-
sprekend wel even in groeien. Ik train 
weer meer, precies en gestructureerd; 
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na elke training maak ik aanteke-
ningen en dat wat minder ging, 
krijgt extra aandacht in mijn 
eigen training.

Mislukte pogingen
In 2022 loop ik vanwege een nest 
met Jeppe’s moeder weinig proe-
ven. En dat wat ik wel kan doen, 
loopt niet goed. Soms is ze ge-
woon niet goed genoeg, en soms 
ik niet, en enkele keren hebben 
we vette pech (bv. manken na 
verstappen op de eerste lijn). Kort 
na een loopsheid een proef doen 
is ook al geen goed idee. De grote 
kans komt in september 2022 
in Lauwersmeer. Niet voor het 
eerst mijn reddingsboei na een 
slecht seizoen. ‘Even’ helemaal 
naar Groningen. Voor mij bijna 
drie uur rijden. Het gaat goed 
die dag; met een record op de B 
mogen we naar de dirigeer. De 
dirigeer gaat fantastisch en we 
krijgen een 10! Op naar de sleep, 
Jeppe’s specialiteit. De sleep ligt 
voor een groot deel in het zicht. 
Ze loopt ‘m geweldig, maar dan… 
o drama… enkele meters voor 
de gans breekt ze de sleep in ver-
warring af. Weer geen A. Wat een 
teleurstelling. Huilen. De keur-
meesters troosten me en zeggen dat ik 
een gouden hond heb en vooral door 
moet gaan. Wat rest is een trauma. Een 
relatief trauma dan; ik weet heus dat er 
veel ergere dingen in het leven zijn. Het 
vertrouwen blijft, zowel bij trainer Joep 
als bij mij. We zien wat ze in de training 
doet. Daarbij kunnen we op proeven en 
wedstrijden altijd meer. Ze heeft op alle 
onderdelen, ja echt op alle, al eens een 
10 behaald. Ze kan het. 

De tweede A
Soms droom ik dingen die later uit-
komen. Begin 2023 droom ik dat de 
tweede A komt, en met een absurd 
hoog puntenaantal. De eerste pogin-
gen van 2023 lijken bepaald niet op 
mijn droom. Nog maar weer een SJP. Op 
19 juni gaan we naar Heijningen, voor 
de zevende poging om die verrekte 
tweede A te halen. Ik ben hier nog nooit 
geweest dus ik ken de omstandigheden 
niet. De locatie is werkelijk prachtig. 
Jachthonden Brabant West heeft alle 
proeven rond het fort uitgezet en weer 
een uitstekende organisatie neergezet. 

Bij de eerste proef, apport uit diep 
water, een 10, weet ik het al: dit wordt 
‘m. Ik voel het aan alles. De ene 10 na 
de andere verschijnt op het lijstje. Voor 
de grap zeg ik in de groep nog dat we 
voor de 100 punten gaan. De markeer 
is spannend. Er zijn al vele combinaties 
uitgevlogen. We staan onderaan een 
steile dijk en de markeer wordt van op 
de dijk op het randje gegooid. De ene 
keer rolt de kraai wat naar beneden 

zodat er meerdere valplekken zijn en 
de andere keer blijft ‘ie op het randje 
liggen. Jeppe gaat er recht op af, spot 
on, we zijn erdoor. Ook de verloren zoek 
is een nekkenbreker voor veel combi-
naties. Het terrein is anders dan anders. 
Voor Jeppe is het geen probleem. Bij 
twee proeven maak ik piepkleine fout-
jes en krijgen we een punt aftrek. Aan 
Jeppe ligt het niet. Gelukkig heb ik ook 
eens een mazzeltje op een proef waar 
een hele lieve keurmeester staat (de 
rest is ook lief hoor!). We mogen door 
naar de dirigeer, met het mooie aantal 
van 78 punten. In de pauze wordt het 
wel warm. Ik ben benieuwd.

De dirigeer is op een bollenveld met 
allemaal bedjes en paadjes tussen 
de bedjes. Ik weet de duiven exact te 
liggen. Bij elke proef doe ik hetzelfde: 
de lange eerst. Ik verwacht dat ze over 
een paadje gaat, lekker makkelijk. Meer 
honden voor mij deden dat ook. Niets 
van dat. De schuine lijn dwars over de 
bedjes en paadjes loopt ze strak en 
feilloos. Wow! Net aan het einde lijkt ze 

De 3 A’s: v.l.n.r. Cornelie Verheugt-Meijer met Duitse Staande Draadhaar Kate vd Tuindershof, 
Anita Hoogendoorn met Jeppe en Fraukje van der Velden met Vizsla Okos Büszkeségünk.
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af te dwalen naar links. Ik ben scherp, 
zit� uit, snel op d’r kont. In de draai om 
te zitten, krijgt ze verwaaiing, en ik -nog 
steeds scherp- steek gelijk mijn arm uit, 
en hop, hebben! Dan de tweede duif. 
Ook die lijn gaat super, en net voor een 
kenmerkend bosje kamille buigt ze 
af naar rechts, terwijl ze er links langs 
moet om verwaaiing te krijgen. Nog 
steeds scherp zet ik haar gelijk weer op 
d’r kont, stuur haar naar links, terug de 
lijn op, weer zit, en door naar achteren. 
Ze komt heel snel in de verwaaiing, en 
hebben die duif. We krijgen een 10! Ik 
krijg ontzettend mooie reacties, ‘dit is 
hoe het moet’, ‘dirigeren volgens het 
boekje’, ‘ik heb genoten’, ‘wat ontzettend 
mooi’ etc. Zo gaaf dit! 

Dan door naar de sleep. Eerst 75 meter 
vooruitsturen op de dijk. Rechts onder-
aan de dijk staat een bak met wild, ter 
indicatie van de hoogte waarop de 
sleep op de dijk naar links gaat. Mijn 
trainer is van het afstoppen en sturen. Ik 
niet. Ik heb een hond die dit zelfstandig 
kan en ik vertrouw erop. De lijn vooruit 
gaat weer super, en precies op de juiste 
plek gaat de neus naar de grond en 
gaat ze direct links de sleep op. En nu 
het grote wachten. De sleep is namelijk 
geheel uit mijn zicht. Lauwersmeer 
schiet door mijn hoofd. De keurmeester 
ziet mijn spanning en zegt ‘het gaat 
goed, want ik hoor niets op de porto’. 
Even later zeg ik dat ik het wel echt 
lang vind duren. De keurmeester zegt 
dat het warm is, de gans zwaar is en 
ze ook wel in stap terug mag komen. 
Wachten... Ze moet nu toch ongeveer 
wel komen, en terwijl ik het zeg, komt 
ze de dekking uit met de gans. Yes! Het 
trauma van Lauwersmeer is verwerkt. 
Het was 23 maanden wachten na de 
eerste A, maar de tweede is nu binnen. 

Bij de diploma-uitreiking blijkt dat we 
de eerste plaats hebben met 96 punten. 
Ongelofelijk! We hebben nu een hoge 
A en een hele hoge A, 87 en 96 punten, 
2e plaats en 1e plaats. Sjonge! Gelukkig 
heb ik mijn droom gedeeld met een 
paar mensen anders zou niemand het 
geloven. Wat een fantastische dag!

Thinking about...
In de avond dwalen mijn gedachten 
af naar alles wat ik onderweg naar dit 
punt heb meegemaakt. We zijn weg-

gestuurd door trainers, ‘dit wordt 
niets’. Collega-voorjagers die 
menen te moeten zeggen dat ‘dit’ 
geen jachthond is en je er niets 
mee kunt. Een trainer die ooit mijn 
hond overnam (en ik liet dat toen 
nog toe…) en onder dwang een 
dummy in de bek propte. We zijn 
vaker dan eens uitgelachen. Oef, 
wat heb ik me vaak laten raken. 
Wat is het toch een raar wereldje 
af en toe. #doeslief denk ik dan. 
Iedereen traint tenslotte op z’n 
eigen niveau, op z’n eigen manier, 
ik hoop vooral voor de fun en met 
z’n eigen geliefde ras. Gelukkig 
staan er veel meer mooie ervarin-
gen tegenover. Mensen die (meer) 
geïnteresseerd raken in mijn ras. 
Eigenaren van Wetterhounen die 
ook jachttraining willen doen. 
Vooroordelen die wegvallen. 
Exterieurkeurmeesters die zeggen 
het prachtig te vinden dat ik werk 
met mijn honden. Aanmoedigingen en 
complimenten van keurmeesters. Alles 
wat ik heb geleerd en ook weer kan 
overdragen aan anderen. Lief en leed 
delen met collega-voorjagers, op proe-
ven en wedstrijden en erbuiten. Mooie 
gesprekken. 

En vooral ook: de vele sociale contacten 
en vriendschappen die ik heb opge-
daan!

Bijzonder
Om nog even op mijn intro terug te 
komen… hoe bijzonder is dit nu? 
Voor zover ik heb kunnen nagaan, 
zijn er maar zes Wetterhounen in de 
geschiedenis met een SJP A-diploma. 
Na Itam, Date, Laika, Metta en Amber 
is Jeppe de zesde en heeft ze nu het 
hoogste puntenaantal op haar naam 
staan. 

Op naar de MAP’s! Is dat een kansrijke 
missie? Gezien hoe we trainen en hoe 
ze daar uitvoering aan geeft, behoort 
dit zeker tot de mogelijkheden. Binnen 
mijn ras wordt dat echt een zeldzame 
prestatie als het mag lukken. Er is 
er slechts een die MAP A-diploma’s 
heeft. Jan Spikker behaalde met zijn 
Laika in 2013 een MAP A, en nog een 
in 2014. Helaas dus niet in een jaar en 
zij hebben dan ook niet op de Nimrod 
gestaan. Van Nimrod gesproken, hoe re-

alistisch is dat? In de gehele geschiede-
nis heeft er slechts een Wetterhoun op 
de Nimrod gestaan, in 1998. De situatie 
van toen is niet meer met nu te vergelij-
ken. Er waren destijds nog geen MAP’s 
en 1998 was een jubileumjaar waarin 
de organisatie zoveel mogelijk rassen 
wilde laten zien. Geo Visser stond er 
met Itam met één A-diploma. Andere 
tijden, maar het was hoe dan ook een 
mooie prestatie! 

En hoe bijzonder is dit voor mij? Het 
is natuurlijk fantastisch om dit samen 
met Jeppe mee te maken. Haar moeder 
Foske was ook goed, tot ze ziek werd, 
en haar halfbroer Hauke, die vorig jaar 
is geboren, gaat ook al heel best. We 
werken zo graag samen. Ik vind verder 
vooruitblikken realistisch. Jeppe loopt 
lijnen als een scheermes, luistert ook 
op grote afstand zeer goed én dankzij 
de jacht kan ze ook goed zelfstandig 
werken. We hebben nog een lange weg 
te gaan, maar mijn trainer en ik hebben 
een plan, en we gaan ervoor!

PS: de dirigeer van Heijningen staat in 
mijn geheugen gegrift, maar terugzien 
zou leuk zijn. Het is ge� lmd hoorde ik; 
wie heeft het � lmpje voor me?

Tekst: Anita Hoogendoorn
Foto’s: Stichting Jachthonden Brabant 
West en Anita Hoogendoorn
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